
Vážení obyvatelia Karlovej Vsi,
pred pár dňami vyšla kniha Karlova Ves - taká bola. Pán Matúš Šrámek 
nám v nej s láskou približuje Karlovu Ves svojej mladosti. Tá zanikla 
ťažkým zásahom zvonka v sedemdesiatych rokoch minulého storočia. 
Musela ustúpiť výstavbe sídliska. Náš národ vtedy pod vedením  
strany budoval krajšie zajtrajšky pre všetkých a aj pre tých, ktorí sa mali  
nasťahovať do „novej“ Karlovej Vsi. 

Rodní Karlovešťania boli postavení pred hotovú vec. Možno prebehli  
búrlivé debaty, ale voči vtedajšej moci sa neoplatilo vystupovať. 

Po niekoľkých desaťročiach sa staré rany nečakane pripomenuli. Kto-
si zvonka sa rozhodol podnikať v Karloveskej zátoke ba dokonca i na 
Kráľovej hore. „Starí“ a „noví“ Karlovešťania sa doteraz nevídaným 
spôsobom spojili v snahe zabrániť výstavbe na miestach, ktoré sa stali 
obľúbenými i pre nové generácie Karlovešťanov, symbolom zachovania 
historickej kontinuity, vzťahu k prírodnému prostrediu a spoločného 
úsilia o jeho ochranu.

Moja generácia ešte zažila dobu, keď sa tvrdo uplatňovala jedna neo-
mylná ideológia.  Väčšina z nás preto s obrovskou úľavou prijala tzv. 
nežnú revolúciu. 

So zmenou politického systému prišli veľké nádeje práve v období, keď 
sme vstupovali do života a zakladali si rodiny. Verili sme, že naša túžba 
po spravodlivej spoločnosti sa čoskoro zmení na skutočnosť.

Svoje deti som s manželom vychovávala už v rodiacej sa demokracii. 
Našim domovom sa stala Karlova Ves. Tu prežívajú mladosť naše deti a 
my sme s pokorou prišli o tú svoju. Zároveň sme však v Karlovej Vsi prišli 
i o svoje ilúzie. Postupom času sa totiž veľké nádeje vytratili a nastúpila 
tvrdá realita. 

Znova sa zdá, že je lepšie mlčať a výhodnejšie nevyčnievať. Napriek 
sľubovaným istotám pre mnohých znova platí len jedna. Najlepšie je 
starať sa len o seba a svoju rodinu.

Ak však nechceme s obavami a podozreniami očakávať rozhodnutia o 
budúcej podobe miest, kde žijeme, ak sa bojíme o parky, školy, ak neve- 
ríme, že peniaze určené na zlepšovanie kvality nášho života sú v dob-
rých rukách, máme na výber len dve možnosti: hľadať ľudí, o ktorých 
dúfame, že nás po voľbách nesklamú alebo sa sami zapojiť.

Pred štyrmi rokmi som sa prvý krát odhodlala kandidovať, lebo sa mi 
nepáčilo ako s mojou dôverou naložili iní. Cítili sme veľkú podporu  
a do zastupiteľstva sme prišli s nádejou na zmenu. Už čoskoro nás čakal   
ťažký boj o podobu Karloveskej zátoky a o Kráľovu horu. Rýchlo sme  

pre tých, ktorí sa neboja čítať, písať a premýšlať nasakarlovaves@gmail.com

 
zistili, aké obmedzené sú právomoci poslancov. Bez petície za záchranu 
Kráľovej hory by sa dnes pravdepodobne na lúke už stavalo. Nedokáza-
li sme ani ovplyvniť kroky mesta, ktoré pred zmenou územného plánu 
uprednostnilo zámenu pozemkov. Štyri roky sa snažíme o zachovanie 
charakteru Karloveskej zátoky. Štyri roky druhá strana bráni konaniu  
v prospech vôle väčšiny obyvateľov a presadzuje záujmy investorov.

Úspešne sa nám podarilo zabrániť predajom obecného majetku  
a spoločnými silami sme prinútili starostku udržať vyrovnaný rozpočet. 
Vďaka tomu môžeme pripravovať novú lodenicu či domov dôchodcov. 

Náš boj nie je nevýznamný a z veľkej časti je možný len vďaka neustálej 
podpore Karlovešťanov. Písali ste nám, chodili ste na dôležité zastu-
piteľstvá, verejné zhromaždenia, postavili ste sa za Kráľovu horu aj za 
futbalový klub.

Hoci sa nám za štyri roky  podarilo spoločnými silami prekaziť mnohé 
plány, ktoré neboli nastavené v prospech občanov a postaviť sa za ro-
zumnejšie riešenia, je nevyhnutné v tom pokračovať. 

Rada by som preto s vašou pomocou presadila v Karlovej Vsi slušných  
a angažovaných ľudí, ktorí si už svoje meno poctivo vybudovali. Veľmi si 
vážim podporu kandidátov na poslancov, ktorí sa spojili v skupine Naša 
Bratislava a verím, že väčšina z nich získa aj vašu dôveru. Viacerí z nich 
sú už dnes kvalitnými a užitočnými poslancami. 

Za najdôležitejšiu úlohu budúceho starostu Karlovej Vsi považujem 
zmenu v riadení mestskej časti, zabezpečenie verejnej kontroly sa-
mosprávy, nastolenie lepších vzťahov medzi verejnosťou a starostom,  
a odhodlanie začať riešiť chronické problémy Karlovej Vsi.

Pôvodní Karlovešťania nemohli pre záchranu starej Karlovej Vsi uro-
biť nič. My však dnes môžeme. Nenechajme si túto šancu dobrovoľne 
vziať. Voľby sú 15. novembra počas predĺženého víkendu. Nájdite si čas 
a pomôžte nám. Bez vášho hlasu sa  to nepodarí.

Prosím vás, príďte voliť.

www.nasa-bratislava.sk

MUDr. Dana Čahojová
nezávislá kandidátka 
na starostku



Karloveská zátoka pod paľbou developerov 
Výstavba v Karloveskej zátoke sa už začala. Dokážeme ju ešte zastaviť? Kto podporuje developerov?

Hoci je už október, v Karloveskej zátoke začína byť opäť  
poriadne horúco. Štyri roky sa nezávislým a nezaradeným  
poslancom v Karlovej Vsi tesnou väčšinou a s veľkými 
ťažkosťami darilo odrážať pokusy developerov o výstav-
bu ďalších bytových domov v Karloveskej zátoke na území 
určenom územným plánom na šport a rekreáciu. 

Zápas o podobu Karloveskej zátoky prebiehal súčasne na viacerých 
frontoch. Odštartoval to škandalózny predaj pozemkov v minulom 
volebnom obdobií. Ten bol ospravedlňovaný snahou o skultivovanie 
územia a dobudovanie športovo-rekreačnej vybavenosti. Developeri 
samozrejme nie sú žiadni amatéri. Naopak sú to ťažkí profíci, silní  
hráči, dobre vyzbrojení najlepšími právnikmi a s vreckami plnými 
peňazí. Tie neváhajú vhodným spôsobom použiť. 

S blížiacimi sa voľbami im svitá nová nádej. Podarí sa vyčistiť naše miest- 
ne zastupiteľstvo v Karlovej Vsi od tých krikľúňov tzv. nezávislých, čo 
robia stále so všetkým len problémy? Disciplína nič nehovorí, nemajú 
nad sebou šéfov, s ktorými by sa dalo nejako dohodnúť. Sú príliš zve-
daví, stále len snoria, vyťahujú na svetlo všelijaké dôverné informácie, 
zmluvy, faktúry. Dokonca prijímajú stále nejaké nové a nové uznese-
nia, že vraj záväzné. Kam sme sa to len dostali? Ešteže naša starostka 
Iveta Hanulíková len tak hocijaké uznesenie poslancov nepodpíše ale-
bo sa nejako inak dokáže vynájsť. Zákon jej to umožňuje. Keď nemá 
dôvod, stačí, keď sa iba domnieva, že ho má. Našťastie aspoň stavebný 

úrad má pod kontrolou ona a nie nejakí blázniví poslanci. Ten vydáva 
územné rozhodnutia a stavebné povolenia. Keď chce, dokáže zázraky, 
aj čierne vybieliť (zlegalizovať), aj územný plán poohýbať, tam kde treba 
pozdržať alebo nebezpečenstvo stavebnej uzávery zažehnať.

Obľúbený vodácky klub Paddler na brehu ramena bol pred pár dňami 
zrovnaný so zemou. Po stavenisku sa preháňajú buldozéry a pripravujú 
terén pre novú výstavbu. Aká bude? To vie pani starostka a jej stavebný 
úrad. Tí však na otázky dotieravých poslancov neodpovedajú. Je isté, že 
„Dostavba oddychovo-rekreačného zariadenia“ to nebude, ale sa jedná 
o celkom novú výstavbu sedempodlažných bytových domov. Takto si 
pani starostka predstavuje šport a rekreáciu v Karlovej Vsi? O niekoľko 
dní máme voľby a s nimi reálnu možnosť vymeniť starostku a úrad-
níkov na stavebnom úrade. Rozbehnutý vlak stavebnej činnosti, ktorú 
umožnili svojim prístupom, sa však bude len veľmi ťažko zastavovať. 
Pokúsime sa pre to urobiť maximum.

 

www.nasa-bratislava.sk

Poznámka redakcie 

V nedávnom vydaní  Naša Karlova Ves sme Vás informovali o Petícii „Zachráňme zelené svahy Starých Gruntov a Sitiny“, ktorá 
vznikla ako reakcia na plánovaný masívny výrub stromov a drevín nad Líščím Údolím. Za obeť plánovanej výstavby 209 bytov 
a viac než 320 garážových a parkovacích miest malo padnúť 188 drevín vrátane 87 stromov. Pod túto petíciu sa už začiat-
kom septembra podpísalo viac než 2000 občanov. Aj vďaka tejto občianskej angažovanosti, ale najmä vďaka Bratislavskému 
regionálnemu ochranárskemu združeniu a pani Kataríne Šimončičovej Okresný úrad - odbor starostlivosti o životné pros-
tredie  zrušil výrubové povolenie, teda  rozhodnutie mestskej časti Karlova Ves podpísané starostkou Ivetou Hanulíkovou. Vec 
vrátil správnemu orgánu, ktorý ho vydal na nové prerokovanie. Zrušením tohto rozhodnutia Okresný úrad vyhovel odvolaniu 
Bratislavského regionálneho ochranárskeho združenia a úplne alebo čiastočne drvivej väčšine námietok.  Je to úspech malý a 
len čiastočný, ale predsa len úspech. To, čo je v tejto kauze podstatné je, že občianska aktivita opäť priniesla úspech, lebo zme-
nila rozhodnutie úradníkov. Ak chceme aj naďalej chrániť verejnú zeleň v tejto lokalite, potrebujeme Vašu podporu. Tú môžete 
prejaviť napríklad aj podpísaním petície, ktorú nájdete na stránke www.peticie.sk.                    - red.

Na brehu prírody, v srdci mesta

slNečNé lúče priNášajú Nové myšlieNky...

spojte radosť z jediNečNého miesta 

s výNimočNou radosťou z jazdy

Karloveská zátoka je jedinečná lokalita v rámci Bratislavy, ktorá prináša unikátne spojenie - prírodu iba kúsok 
od centra mesta. Môžete si tu vychutnávať pokoj dunajského ramena a zároveň mestský spôsob života.

A práve Vám môže už čoskoro patriť jeden z 35tich apartmánových bytov alebo 6tich radových apartmánov 
v bezprostrednej blízkosti vody. Vybrať si môžete z 2- až 5-izbových apartmánov, ktoré si Vás získajú svojou 

priestrannosťou, presvetlením a úchvatným výhľadom. Samozrejmosťou je moderná architektúra, vysokokvalitné 
materiály v štandarde, nadčasové technologické riešenia a parkovanie. Vaše každodenné nároky uspokojí perfektná 

občianska vybavenosť. Potraviny, školy, škôlky, banky, úrady, zastávky električiek 
aj autobusov, všetko dostupné chôdzou do 10 minút. 

Výnimočnosť karloveskej zátoky ešte podčiarkuje promenáda na nábreží Dunaja ako stvorená 
na prechádzky či široké možnosti športového vyžitia. Nájdete tu vodácke areály, cyklotrasy, či nábrežie siahajúce 

až do historického centra alebo opačným smerom na Devín.

BMW GROUP Slovakia ponúka každému novému majiteľovi apartmánového bytu alebo radového apartmánu 
možnosť užiť si týždeň za volantom jedného zo svojich výnimočných vozidiel. Stačí si len vybrať svoj 

ideálny apartmán a následne vysnívané BMW...

V prípade, ak si neželáte newsletter zasielať, kontaktujte nás na info@jtre.sk.

J&T Real Estate, a. s., 
River Park, Dvořákovo nábrežie 10, 
811 02 Bratislava, 
Slovenská republika, 
www.jtre.sk

info@karloveskerameno.sk+421 2 59 41 82 00
+421 911 548 473

+421 903 940 659 
+421 911 896 521

Predaj aPartmánov

RNDr. Jaromír Šíbl, PhD.
kandidát na poslanca  
miestneho a mestského  
zastupiteľstva



štatutárna zástupkyňa stavebného úradu, 
odmieta celé štyri roky na webovej stránke 
našej mestskej časti informovať o staveb-
ných konaniach a jeho rozhodnutiach? Kde si 
môžeme overiť, že jej záujem je skutočný, a že 
ešte nevydala potrebné stavebné povolenie na 
úpravy priestorov tak, aby 18. novembra po 
komunálnych voľbách prevádzkovateľ mohol 
svoju herňu bez obáv otvoriť ?

Pani starostka vraj chce finančne podpo- 
rovať občianske aktivity v Karlovej Vsi?
Prečo neexistujú verejnosti známe pravi- 
dlá a aspoň jednoduchý mechanizmus 
spravodlivého rozdeľovania takejto podpory? 
Finančné prostriedky sa rozdeľujú bez toho, 
aby sme vedeli, čo chceme ich prostredníc- 
tvom dosiahnuť. Bez informovania a dodržia-
vania základných  podmienok čiže bez slušno-
sti k drvivej väčšine žiadateľov. Je to také 
nedôstojné preto, že sa to stalo nástrojom poli- 
tického obchodu? Ja, ja, ja, vám dám, keď ja, 
ja, ja budem chcieť. Oni, oni, oni vám nedajú, 
lebo oni, oni, oni vás nechcú. Preto môže pani 
starostka pred voľbami navštevovať dôchod- 
cov a strašiť ich, že poslanci chcú zrušiť ich  
kluby?

Pravicové strany vraj chcú „pravicový“, 
efektívny a zrozumiteľný rozpočet?
Za jeden deň „zimnej údržby“ zaplatila 
mestská časť  700 Eur za deň, hoci za túto 
zimu sme mali sneh až celé tri dni. Prečo  
potom v marci a v júni poslanci SDKÚ opa-
kovane hlasovali za starostkou vopred pri-
pravený, nafúknutý rozpočet, plný zábavy, 
s paušálom za zimnú údržbu, hrabanie, 
odpratávanie, čistenie. Podporili ho takmer 
bez diskusie, bez návrhov na obmedzenie 
šokujúceho plytvania, bez akceptovania sku-
točných potrieb obyvateľov mestskej časti. 

Na záver by som svoje dôvody rád zhrnul. Kan-
didujem lebo chcem, aby bola Karlova Ves 
spravovaná slušne. Kandidujem preto, aby sa 
dobré veci v Karlovej Vsi podarilo dotiahnuť 
do konca. Kandidujem, lebo sme za posledné 
tri roky dokázali spolupracovať a dohodli sme 
sa, že chceme spravovať Karlovu Ves v diskusii 
s Vami. 

V Karlovej Vsi slušne s Vami
Mal som česť byť štyri roky poslancom Miestneho zastupiteľstva. Mal som šťastie zblízka spoznať, čo v našej 
mestskej časti funguje, a čo nie. To, čo je v poriadku, som vždy svojím hlasovaním podporil. To čo nefunguje, 
som sa snažil v rámci svojich možností zmeniť. O niektoré svoje zážitky pri výkone poslaneckého mandátu 
som sa s Vami podelil prostredníctvom článkov na webe Našej Bratislavy alebo v informačnom letáku „Naša 
Karlova Ves“. Dnes sa chcem s Vami podeliť o dôvody, prečo som sa rozhodol opäť sa uchádzať o Vašu dôveru 
v komunálnych voľbách, v spoločnosti významných karloveských osobností a nezávislých kandidátov.
PRVÝ DÔVOD
 je skutočnosť, že počas štyroch rokov sa nám, 
nezávislým a nezaradeným poslancom, po-
darilo získať v miestnom zastupiteľstve tesnú 
väčšinu a  zabrániť tak uskutočneniu viacerých 
zámerov, ktoré by mali negatívny dopad na 
rôzne oblasti života v Karlovej Vsi. Väčšina  
z dosiahnutých úspechov je však len dočasná. 
Vidíme, že štandardné politické strany len trpez- 
livo vyčkávajú  na zmenu súčasných pomerov a 
rozloženia síl. Tá by podľa ich predstáv mohla 
prísť práve po voľbách.

V Karloveskej zátoke sa zatiaľ nestavia tretí 
bytový dom
Ale nestavia sa tam zatiaľ ani karloveská 
lodenica. Je to preto, že jej existencia by 
mohla skomplikovať výstavbu spomínaného 
bytového domu, ktorý nazývajú „ubytovňou 
pre športovcov“? Pred poldruha rokom sme 
rozhodli sme o príprave územného plánu zóny 
Karloveská zátoka. Ten mal jasne a podrobne 
regulovať výstavbu na tomto území. Žiaľ, 
pani starostka Hanulíková a úrad pod jej ve-
dením v nás vytvorili silný dojem, že konanie 
je zámerne pomalé a nekompetentné. Aj pre-
to si investor mohol dovoliť v týchto dňoch 
zbúrať verejnosťou navštevovaný a obľúbený 
vodácky klub, kaviareň a lodenicu „Paddler“. 
Máme dôvody obávať sa, že to, čo sa chystá 
v tomto atraktívnom verejnom priestore, s 
požehnaním našej starostky a ňou kontrolo-
vaného stavebného úradu, bude mať zrejme 
od športu a rekreácie poriadne ďaleko. 

Na futbalovom ihrisku ešte stále trénujú fut-
balisti
Mestská časť však zverila prostredníctvom KŠK 
ihrisko účelovému združeniu, ktoré je blízke  
miestnemu poslancovi za SDKÚ aj s právom 
využívania reklamných plôch. Pýtame sa prečo. 
Snáď preto, aby toto združenie mohlo vydierať 
skutočných futbalistov pri každoročnom pod-
pisovaní zmluvy o využívaní ihriska? 

Na dlhých Dieloch sa nestavia
Za viac ako štyri roky sa ani jeden zo štyroch 
rozpracovaných územných plánov zón, ne-
dostal na konečné hlasovanie zastupiteľstva. 
Vďaka predaju mestských pozemkov z čias 
starostu Hollého a zásluhou zdržiavania tvor-
by a prijímania územných plánov zón zamera- 
ných na podporu zelene pani starostkou  
Hanulíkovou a jej úradu, môže čoskoro 
pokračovať zahusťovanie na Dlhých dieloch.  
Ďalšia neregulovaná výstavba hrozí aj v Líščom 
údolí, na Sitine a Starých gruntoch, pretože aj 

tu chýba územný plán zóny. Boja sa štandard-
né strany „zeleného“ hlasovania nezávislých 
poslancov?  Chcú si počkať na  lepšie časy po 
voľbách, kedy očakávajú priaznivejšie zloženie 
poslancov pre svoje zámery?

V Karlovej Vsi poslanci neodhlasovali predaj 
obecného pozemku ani nehnuteľnosti
Platí verejný prísľub nezávislých a nezara-
dených poslancov, že pokiaľ nebude s verej-
nosťou prerokovaný a prijatý Plán rozvoja 
mestskej časti a nebudú odsúhlasené regulá-
cie, ktoré ho budú  zohľadňovať, nebudú hlaso-
vať za predaj  pozemkov, Karlova Ves si takto 
ponecháva možnosť rozhodovať o spôsobe 
využívania svojich pozemkov a nehnuteľností. 
Žiadny plán rozvoja však doteraz neexistuje, 
nieto že by sa verejne prerokovával. Verej- 
nosť bola za posledné štyri roky informovaná 
len raz, a to v prípade projektu „Revitalizácie 
Školského námestia“. Aj to až vtedy, keď sa už 
na projekte nedalo nič zmeniť.

DRUHÝ DÔVOD 
je skutočnosť, že sľuby sa v našej mestskej čas-
ti často rozchádzajú s činmi.

Chce pani starostka postaviť sociálne zaria- 
denie pre našich seniorov? Napriek tomu, 
že existuje uznesenie o troch strategických  
investičných zámeroch mestskej časti, z 
ktorých jedným je takéto sociálne zariadenie, 
prichádza dnes starostka s návrhom na finan-
covanie celkom nového, investičného zámeru 
na vybudovanie drahého športoviska profe-
sionálnej kvality. Neuvedomuje si, že tieto 
prostriedky nám možno budú chýbať práve pri 
výstavbe sociálneho zariadenia ?

Pravicová koalícia tvrdila, že nechce ďalší 
bytový dom v Karloveskej zátoke
Prečo sa potom „lídri“ pravice dohodli s deve- 
loperom o podpísaní memoranda o vzájomnej 
súčinnosti? Keď tzv. lídri pravice Karlovej Vsi 
ani vo vlastnom klube nezískali pre podporu 
tohto memoranda potrebnú väčšinu, radšej 
vlastný silný pravicový klub rozpustili a začali 
spolupracovať s opozičnou starostkou za Smer 
a jej úradom.

Tretí dôvod 
je skutočnosť, že množstvo závažných rozhod-
nutí miestny úrad vykonáva bez  riadneho 
prerokovania s občanmi, ktorých sa tieto  
rozhodnutia bytostne dotýkajú.

Pani starostka nechce herňu v OD Centrum?
Dokonca vraj iniciovala petíciu proti takémuto 
zámeru. Ak je to naozaj tak, prečo potom ako 

Mgr. Marcel Zajac
kandidát na 
poslanca miestne-
ho zastupiteľstva
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Mgr. Marcel Zajac 45r., ochranár, ženatý, 3 deti
Pred štyrmi rokmi som sa stal miestnym poslancom.Netušil som, aké pohodlné je domáce pohodlie, a aké nehostin-
né môže byť prostredie politiky.Dnes som o štyri roky múdrejší. Je veľmi dôležité zaujímať sa o to, kto a ako spravuje 
verejné veci v našom najbližšom priestore. Viem, že Karlova Ves veľmi potrebuje slušnú správu, a že je treba, aby sa jej 
venovali slušní ľudia, ktorí tu žijú,sú aktívni, ktorí niečo pre naše spolunažívanie už dokázali vykonať. Ľudia, ktorí sú 
komunikatívni, vedia argumentovať, ale ktorí si vedia pripustiť i omyl. Ľudia, ktorí sa nehanbia opýtať, a na druhej strane 
sa neboja pobiť  o svoju pravdu. To všetko očakávam od slušného, efektívneho a transparentného lídra. Túto skúsenosť 
mám s Dankou Čahojovou. Je pre mňa cťou podporovať ju v ambícii stať sa  starostkou mestskej časti,v ktorej žijem.

JUDr. Branislav Záhradník  41 r., právnik, ženatý, 2 deti
V Karlovej Vsi bývam a pracujem, a preto mi záleží na tom, ako sa tu žije. Ako poslanec som bol aktívny 
a venoval som sa dobrému hospodáreniu mestskej časti tak, aby sa nezadlžovala a nemusela predávať 
verejný majetok. Presadzoval som rekonštrukcie škôl a škôlok. Spoluzakladal som petíciu proti výstavbe na 
Starých gruntoch, ktorá je úspešná a doposiaľ ju podporilo viac ako 2 tisíc ľudí. Nesľubujem nesplniteľné a 
chcem, aby za mňa hovorili konkrétne výsledky. Som presvedčený, že spolupráca nezávislých poslancov a 
starostky je pre našu Karlovu Ves správnou cestou.

Ing. Mgr. Anna Zemanová  53 r., manažérka, vydatá, 2 deti
Aktívne sa zapájam do práce pri správe nášho bytového domu a dobre poznám problémy  tunajších ľudí. Pomáham 
jednej z karloveských škôl pripravovať a realizovať projekty v snahe zlepšiť podmienky pre naše deti. Tieto skúsenosti ma 
utvrdili v tom, že má zmysel vytvárať pre ľudí možnosti na spoluprácu. Viem, že väčšine okolo nás nie je ľahostajné,  
v akom prostredí žijú, ale nevedia, ako by sa mohli do jeho tvorby zapojiť. Ak všetci, ktorí majú chuť niečo robiť pre  
Karlovu Ves dostanú možnosť, mnohé veci sa pohnú. Myslím si, že Dana Čahojová a ľudia, ktorých oslovila, sú pre  
Karlovu Ves dobrou alternatívou. Môžu priniesť to, čo dnes potrebujeme ako soľ.      

Mgr. art. Júlia Bolebruchová  37 r., hudobníčka, vydatá, 2 deti
Nechcem, aby Karlova Ves miesto, kde som prežila mladosť, veľa pekných chvíľ so svojimi priateľmi a so svojou rodinou 
upadalo kvôli kalkulovaniu s mocou a peniazmi. Rozhodla som sa pridať k ľuďom, ktorým na Karlovej Vsi úprimne záleží.
Zajímajú ma obyčajné veci a drobnosti, ktoré uľahčujú ľudom život.Všetci predsa chceme, aby sa stromčeky nesadili, 
chodníky neplátali, ihriská neopravovali len vtedy, keď sa už zvolebnieva. Som rada, že kandidujem s ľuďmi, ktorí by 
mohli do Karlovej Vsi priniesť ducha spolupráce a dohody.  

Petronela Záhorcová  19 r., študentka, slobodná
Myslím, že dnes je správny čas na zmenu. Vďaka ľuďom z iniciatívy Naša Bratislava máme my mladí dobrý príklad ako 
sa  postaviť za ihriská, za zeleň, za športoviská alebo za naše obľúbené pekné miesta. Nie som politička, som študentka 
a hudobníčka. Žijem tu celý svoj život a chcem tu zostať i naďalej. Chcem byť hlasom zmeny za mladých. Takej zmeny, 
ktorá bude smerovať k dobru nás všetkých. Aj my mladí máme čo povedať. Nepatrí nám len budúcnosť. My chceme meniť 
svet už dnes.

Naša Bratislava - Vaši ľudia

Mgr.  Daniela Záhradníková  33 r., vydavateľka, vzdatá, 1 dieťa
Mám rada Karlovu Ves a ľudí, ktorí tu žijú. Záleží mi na peknom prostredí, v ktorom spolu bývame. Ako mamička pod-
porujem zveľaďovanie detských ihrísk, chodníkov a zelene. Som zásadne proti výstavbe, čoho dôkazom sú aj moje hlaso-
vania v Miestnom zastupiteľstve. Podporujem sociálne projekty a pomoc našim seniorom. Rada by som pokračovala vo 
svojej práci a opäť získala Vašu dôveru.

 1. volebný obvod
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Ing. Petr  Sedlák  72 r., ekonóm, ženatý, 2 deti
Roky sledujem, ako sa plánuje rozpočet Karlovej Vsi. Ako bývalý ekonóm mám hrôzu z toho, ako sa to robí. 
Hoci nie som poslancom pravidelne sa zúčastňujem zastupiteľstva a snažím sa pomôcť aspoň dobrou 
radou. Od Hollého po Hanulíkovú, nič sa pre nás nezmenilo. Dá sa osem rokov domov dôchodcov len 
sľubovať?  Mám 72 rokov a mojím snom je, že sa dožijem rozvozu  teplých obedov pre seniorov domov v 
Karlovej Vsi. Aj keď sú moje sny tak jednoduché, v našej mestskej časti sú zatiaľ nereálne. Preto kandidujem 
a plne podporujem pani Čahojovú, ktorú zo zastupiteľstva dobre poznám.

JUDr. Iva Lukačovičová  55 r., advokátka, vydatá
Nechcem len hasiť a naprávať niektoré chybné rozhodnutia miestneho zastupiteľstva. Chcem byť pri tom. Chcem ovply-
vňovať rozhodnutia vecnou argumentáciou, predkladaním alternatívnych riešení. Chcem zavčasu informovať občanov 
a chrániť ich záujmy,no najmä hodnoty prostredia, v ktorom žijú a budú žiť. Nechcem, aby rozhodovali len ekonomické 
záujmy tých najdravších investorov na úkor kvality života ostatných. Chcem udržať dobré podmienky pre všetkých. V 
tomto snažení nebudem sama. Aktivisti Našej Bratislavy sú  ľudia, ktorí ma presvedčili svojou prácou a trvalými postojmi, 
že im skutočne záleží na prospechu nás všetkých.

Mgr. Iliana Medviďová  40 r., prekladateľka, vydatá, dve deti
Komunálna politika by nemala stáť v tieni veľkej, pretože ovplyvňuje kvalitu prostredia, v ktorom vychovávame deti. Sta-
rosta a poslanci rozhodujú i o tom, či  z okna vidíme rozkvitnutú čerešňu alebo novú výstavbu. Často sa preberieme až v 
momente, keď nám niekto siahne na komfort. Žijeme v dobe, keď nám siahajú aj na elementárne potreby. Mám na mysli 
kauzu futbalového ihriska. Športovisko nie je komfort ale nevyhnutnosť. Patrí k výchove mládeže. Nielen tréneri, ale i my 
rodičia, sme dali jasne najavo, že si nenecháme vziať to, čo funguje a má potenciál rásť. Postavili sa za nás ľudia neovply-
vnení mocenskými snahami. Poznám ich postoje a záujem spravovať veci verejné nezištne a spravodlivo. Som rada, že sa 
sformovali do skupiny, ktorá bude ťahať za jeden koniec nielen vo voľbách, ale aj v novom karloveskom zastupiteľstve. 

Miroslav Kadnár  50 r., podnikateľ, ženatý 
Som Karlovešťan tretej generácie. Moja identita tu má hlboké korene. Neviem sa zmieriť s rozhodnutiami, ktoré túto 
lokalitu devastujú. Ihriská, športoviská, malebné zákutia  rýchlo ustupujú ekonomickým záujmom „vyvolených“.  
V Karloveskej zátoke som prežil väčšinu športového života. My vodáci sa ju snažíme zachovať aspoň v takom stave, ako 
je dnes. Veľa sa už zmenilo k horšiemu, ale dúfam, že naša účasť v komunálnej politike, pomôže zachrániť aspoň niečo 
z nášho dedičstva. Viem, že bez zisku podnikať nemožno. Ak nebudem poskytovať kvalitný servis, nebudem férový voči 
zákazníkom, tak nebudem prosperovať a pravdepodobne skrachujem. Tak treba posudzovať i prácu komunálnych poli-
tikov. My živnostníci hospodárime so svojim kapitálom, politici nakladajú s peniazmi nás všetkých.

Robert Krampl  40 r., IT špecialista, 1 dieťa
Sú politici, ktorí mali už veľa možností dokázať nám svoju múdrosť a rozvahu, no výsledok svedčí skôr o ich nezáujme a 
márnotratnosti. Oslovila ma výzva prezidenta Andreja Kisku a úplne s ním súhlasím v tom, že nestačí iba kritizovať.  
Zmena vyžaduje aktívnu účasť, iba tak sa dajú povymetať pavučiny na miestnom úrade. Kandidáti  Naša Bratislava sú 
čestní ľudia, ktorí už dokázali, že im na budúcnosti Karlovej Vsi záleží a verím, že tieto voľby už konečne bude “koho voliť”.

Karolína Pffafova  20 r., študentka, slobodná
Existujú jednoduché projekty pre mládež, ktoré nie je ťažké realizovať. Chýba len politická vôľa a chuť. Chcela by som 
sa  zamerať na potreby mladých ľudí, napĺňanie ich záujmov a snov. Jedným z nich je skatebordový park či outdoorová 
posilňovňa. Som veľmi rada, že som sa pridala k ľuďom, ktorí radšej konajú ako sľubujú, ochotne hľadajú cesty ako  pro-
jekty presadiť než ako na nich zarobiť. Dúfam, že sa nám  spoločnými silami podarí vybudovať nové športoviská určené 
pre mladých i dospelých.

Naša Bratislava - Vaši ľudia  2. volebný obvod
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Mgr. Ján Labuda  62 r., pedagóg, ženatý, 2 deti
V  skupine kandidátov iniciatívy  Naša  Bratislava  kandidujem z  dôvodu  zhody  názorov  a  postojov  pri  spravovaní  
našich  karloveských verejných záležitostí. S  časťou  z nich  sme  sa už ako poslanci  aktívne  usilovali,  aby  v  rozpočte 
boli  financie  vynakladané  čo  najefektívnejšie a  najtransparentnejšie. Žiadna  politická  strana  nemala šancu ovplyvniť 
naše rozhodnutia.  Dávam si za povinnosť to znovu skúsiť. Samozrejme, rozhodujúci bude  úspech  našej  spoločnej  kan-
didátky  na  starostku  MUDr.  Dany Čahojovej,  ktorú  poznáme  ako  pracovitú a aktívnu  poslankyňu.  Jedine spolupráca 
poslancov a starostu môže byť zárukou efektívnosti, pružnosti  a  transparentnosti  vynakladania  finančných  prostried-
kov  v prospech nás občanov.     

Denis Svoboda  56 r., stavebný technik, ženatý, 2 deti
Kandidujem ako nezávislý a nestraník.Nechcem voliť pravicu ani ľavicu a ich čudné zoskupenia v komunálnej politike. 
Nechcem “nezávislého” starostu, ktorého financuje politická strana. Danka Čahojová so zoskupením aktivistov sú pre 
mňa plnohodnotnou alternatívou. Sú to zodpovední otcovia a matky rodín, so zmyslom pre poriadok a finančnú disci-
plínu, ochotní vo svojom voľnom čase hájiť záujmy slušných ľudí. Považujem si za česť, že ma vzali medzi seba a verím, že 
pre Karlovu Ves sú tou najlepšou voľbou.

Ing. Vladimír Dulla  61 r., ekonóm, ženatý, 2 deti 
Roky som čakal, že sa vytvorí skupina čestných a zodpovedných ľudí, ktorým nebude ľahostajné, či sú v Karlovej Vsi  
podmienky pre kvalitný život a či sa veci verejné spravujú v záujme  väčšiny. V posledných rokoch som sa presvedčil,  
že sa po očistnej katarzii medzi poslancami vytvorila taká skupina, s ktorou si rozumiem a zdieľam zásadné otázky cti  
a zodpovednosti pri výkone verejnej  funkcie. Vítam možnosť kandidovať s ľuďmi, ktorí sú ako ja presvedčení, že správa 
vecí verejných na komunálnej úrovni si nevyžaduje kuratelu politických strán a ich koalícií. Spolupráca poslancov  
a starostu je základom prosperity. Plne podporujem našu kandidátku na starostku pani Čahojovú.

Ing. Rudolf Rosina  53 r., technik, ženatý, 4 deti
Som disciplinovaný občan tohto štátu. Platím dane, chodím voliť, deti posielam do školy a nechodím po trávniku. Od 
verejnej správy očakávam, že mi za to poskytne primeraný servis. Skúsenosti ma vyviedli z omylu. Bol som na zasadnu- 
tiach zastupiteľstva. Zostal som otrasený a zhrozený z toho, ako sa niektorí poslanci správajú. Zastupiteľstvo je rozdelené 
na ľudí, ktorí majú svedomie a riadia sa ním, a na ľudí, ktorí ho majú tak široké, že sa doň zmestia aj stranícke a osobné 
záujmy. Najfrustrujúcejšie bolo poznanie, že v našom zastupiteľstve funguje tichá koalícia Smeru a SDKÚ. Tí, ktorým som 
dal hlas, aby tvorili hrádzu proti Smeru, s ním potichu kolaborovali. Moju dôveru si získali nezávislí poslanci a príslušníci 
malých strán. Svoju voľbu a povinnosť vzdorovať zlu chcem napĺňať práve s týmito ľuďmi. Spája ich Naša Bratislava. 

Zdeněk Borovička  58 r., občiansky aktivista, ženatý, 2 deti
Od prvého dňa, čo sme sa nasťahovali, som si ju zamiloval. Stará Karlovka, matka Dlhých Dielov, bola pýchou Bratislavy 
vďaka polohe, zeleni, Dunaju a jeho zákutiam. Stačilo niekoľko rokov a mnohé z toho je nenávratne preč. Pribúda jedna 
stavba za druhou.  Kam se človek pozrie samý asfalt a studený betón. Kam má ísť starší človek alebo maminky s  
ratolesťami na prechádzku? Kam decká za športom alebo kultúrou? Do betónovej džungle?  Nie som sám, kto si želá,  
aby sa tu už nestavali žiadné paneláky. Všade chýbajú športové a detské ihriská. Chcel by som parky a v nich samozrejme 
čistotu a poriadok. Je hanbou, že naši najstarší občania nemajú kde na starobu zložiť svoje ubolené krídla. Nebojím sa  
a chcem pri tom spolupracovať práve s takými ľuďmi, akých som spoznal v iniciatíve Naša Bratislava.

RNDr. Jaromír Šíbl  52 r., ochranár, ženatý, 2 deti
Ochrana prírody je moja profesia ale i najväčšia záľuba. Prečo ochranári vstupujú do politiky? Prečo nezostanú niekde 
v lesoch či v inej divočine, kde sa cítia najlepšie ? Politici nechcú chrániť prírodu. Chcú na nej zarábať. Podľa toho dnes 
vyzerá. Všetky pokusy zmeniť to zlyhali. Zostala nám posledná možnosť. Keď sa politici nechcú naučiť chrániť prírodu, 
musia sa ochranári naučiť robiť politiku. Štyri roky práce poslanca v Karlovej Vsi ma pripravili o posledné zvyšky ilúzií. 
SDKÚ v spolupráci so Smerom a starostkou tu presadzujú svoje záujmy. Občania sú im ukradnutí. Táto partia nezávislých 
kandidátov má skúsenosti aj odhodlanie zmeniť veci k lepšiemu. Danka Čahojová má všetky vlastnosti, ktoré by dobrá 
starostka mala mať. Takú starostku dnes my Karlovešťania potrebujeme.

Naša Bratislava - Vaši ľudia  3. volebný obvod
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Mgr. Richard Savčinský  44 r., riaditeľ školy, ženatý, 2 deti
Mám rád Karlovu Ves. O to viac ma mrzí, že som v uplynulom období  sledoval v jej riadení neodbornosť, neslušnosť až 
aroganciu. Preto som sa rozhodol kandidovať spoločne s ľuďmi, ktorých si vážim, a ktorí ma nemusia presviedčať a nič mi 
sľubovať. To, o čom rozprávajú, dokazujú totiž už svojimi činmi. Je mi cťou, že našim spoločným kandidátom na starostu 
je Danka Čahojová, ktorú dlhé roky poznám ako obetavého a slušného človeka. Nakoľko každý z kandidátov má oblasť, 
v ktorej je odborník, som presvedčený, že našimi rozhodnutiami môžeme prispieť k navráteniu dôvery obyvateľov Kar-
lovej Vsi v samosprávu  a k zvýšeniu kvality života každého z nás. 

Mgr. Peter Buzáš  53 r., manažér, ženatý, 2 deti 
V Karlovej Vsi už funguje spolupráca nezávislých a nezaradených poslancov, ktorí vnímajú prácu v samos- 
práve ako poctivú službu v prospech väčšiny. Je založená na dôvere, slušnej komunikácii, spoločnom 
zdieľaní zásadných postojov a zodpovednosti za verejné záležitosti. Podarilo sa zabrániť predaju obecných 
pozemkov a viacerým nevýhodným návrhom starostky I. Hanulíkovej. Aby naša práca nevyšla nazmar, 
je potrebné v nej pokračovať. Poučenie je jednoznačné. Potrebujeme nezávislého starostu. V zoskupení 
čestných ľudí podporujúcich nezávislú kandidátku na starostku Danku Čahojovú cítim nádej na lepšie časy. 
Mnohých poznám a viem, akú prácu odviedli. Považujem si za česť, uchádzať sa po ich boku o Vašu priazeň.

Mgr.  Lívia Poláchová  44 r., učiteľka, vydatá, 3 deti
S Dankou Čahojovou, Vladom Dullom a Jarom Šíblom som sa bližšie spoznala pri záchrane Kráľovej hory pred výstavbou. 
Intenzívne sme spolupracovali tri roky. Vážim si pracovitosť, rozhľadenosť a charakter týchto ľudí. Potešilo ma, že sa im 
podarilo dať dokopy veľkú skupinu zanietených a podobne zameraných občanov - nepolitikov, ktorí sa snažia rôznymi 
aktivitami zlepšiť život našej mestskej časti.Verím, že dobrá starostka obklopená tímom takýchto ľudí dokáže Karlovu Ves 
riadiť lepšie, ako tomu je dnes.   

Ing. Pavol Martinický  59 r., projektant a publicista, ženatý, 2 deti
Publicisticky sa politike venujem už 24 slobodných rokov. Mojim motívom je úsilie o spravodlivosť,kultúrnosť a životné 
prostredie. Niekoľko kritických článkov som napísal aj k tomu, ako sa riadi výstavba v Bratislave a špeciálne na Dlhých 
dieloch. Mám zlé skúsenosti s tým, ako vedenie Karlovej Vsi reaguje na pripomienky a potreby obyčajných ľudí. V roku 
2010 som prijal ponuku občianskej iniciatívy Naša Bratislava pridať sa k spoločnému úsiliu zmeniť aspoň niečo a kandi-
dovať ako nezávislý poslanec.Po štyroch rokoch poslancovania vidím, že aj keď to bolo niekedy náročné, podarilo sa nám 
spoločným úsilím niektoré veci zlepšiť, a niektorým zlým aspoň z časti zabrániť. Skúsenosť mi dokazuje, že naše úsilie 
môže priniesť badateľne lepšie výsledky, len ak sa udeje podstatná zmena na poste starostu.

Ing. Juraj Kmeťko  52 r., živnostník, ženatý, 2 deti
Uź dlhšiu dobu ma trápi úbytok voľného miesta, zelene, zahusťovanie, realizácia nevydarených pokusov architektov,  
upadajúca morálka a predanie aj vlastného ja za výhody a rôzne pôžitky. Na základe týchto pohnútok som privítal poz-
vanie medzi ľudí, ktorí rozmýšľajú a konajú podobne ako ja.  Cítim sa medzi nimi príjemne. Som presvedčený,  
že ako poslanci, ktorí sa nemusia rozhodovať podľa vôle politických strán, vieme priniesť do regionálnej politiky kultúru  
a poriadok. Aby sa to podarilo, je veľmi dôležité, aby poslanci a starosta ťahali spolu. Náš tím spolu s našou kandidátkou 
na starostku má na to výborné predpoklady. 

Ing. Zuzana Volková  48 r., trénerka, vydatá, 5 detí
Byť komunálnou poslankyňou je ťažké. Posledné štyri roky boli pre mňa veľkým sklamaním. Práca poslanca, i keď sa 
snaží ako vládze a nie je  vo svojej snahe ani osamotený, dokonca i keď so svojimi kolegami získa väčšinu, bez slušného  
a čestného starostu nemá skoro žiaden zmysel. Svojou kandidatúrou chcem podporiť kandidátku slušných ľudí, ktorých 
si vážim a našu spoločnú kandidátku na starostku Danku Čahojovú.

Naša Bratislava - Vaši ľudia  4. volebný obvod

www.nasa-bratislava.sk



MUDr. Dana Čahojová 
nezávislá starostka pre Karlovu Ves

Naša Bratislava 
www.nasa-bratislava.sk

MUDr. Dana Čahojová, 52 rokov, vydatá, šest detí, aktivistka iniciatívy Naša Bratislava, nezávislá kandidátka na starostku 
a do mestského zastupiteľstva

„Chcem pre mladé rodiny žijúce v Karlovej Vsi vytvárať také podmienky, aby tu mohli spokojne bývať. Chcem zastupovať i staršie 
ročníky, ktoré tu už svoje deti vychovali a sú Karlovej Vsi verné až do seniorského veku. Ako starostka vyviniem maximálne úsilie, aby 
sa konečne presadila a odsúhlasila dlho sľubovaná výstavba dôstojného zariadenia pre seniorov. Rada by som úspešne zavŕšila 
i realizáciu novej karloveskej lodenice. Ako starostka nedovolím obchádzanie územného plánu a zákonov. Želám si, aby každý 
obyvateľ našej štvrte mohol denne zakúsiť pocit, že sa u nás robí niečo aj pre neho a pre jeho rodinu, aby mali ľudia po práci kde 
zaparkovať, aby ich deti našli miesto v škôlke, aby detské ihriská boli vynovené a námestia upravené a čisté. Nedovolím, aby sa 
zopakovali také nehoráznosti, akou bol predaj Karloveského ramena.

Dlhé roky som odovzdávala svoju dôveru iným. Som presvedčená, že mnohé politické strany sa spreneverili svojmu poslaniu a 
hodnotám, ktoré hlásajú vo svojich názvoch. Myslím si, že politické strany by nemali prenášať svoj boj a dohody na komunálnu 
úroveň. Za štyri roky svojho pôsobenia ako nezávislej poslankyne som sa presvedčila, že zákulisné dohody strán sledujú záujmy 
úzkych skupín a v konečnom dôsledku na ne dopláca každý občan.“

Budem presadzovať:
 ✓ Zavedenie úradnej elektronickej tabule, kde bude prehľadné zverejňovanie oznámení, vyhlášok, zámerov, výrubových konaní, poradníkov, 

oznamy Stavebného úradu
 ✓ Zavedenie prehľadnej elektronickej databázy zmlúv, faktúr, v ktorej bude možné vyhľadávanie podľa obdobia, tovaru, služby, dodávateľa
 ✓ Zavedenie zverejnenia informácií o verejných obstarávaniach a ich výsledkoch, vrátane zoznamu všetkých uchádzačov
 ✓ Dôsledné dodržiavanie zákona, správnosť rozhodnutí, zohľadňovanie pripomienok dotknutých občanov a dodržiavanie lehôt na stavebnom 

úrade. Urýchlené obstaranie podrobnejšej územno-plánovacej dokumentácie v problémových oblastiach napr. Staré grunty
 ✓ Úsporné nakladanie z verejnými prostriedkami tak, aby sa vytvárali zdroje na investície ako napríklad rekonštrukciu športových areálov a 

kultúrneho domu
 ✓ Bezplatné parkovacie miesto pre obyvateľov Karlovej Vsi
 ✓ Zavŕšenie výstavby karloveskej lodenice
 ✓ Vybudovanie zariadenia sociálnych služieb pre dôchodcov v Karlovej Vsi
 ✓ Zabezpečenie rozvozu stravy nevládnym a chorým odkázaným na opatrovateľskú službu
 ✓ Zavedenie pilotných projektov na obstaranie niektorých činností spojených s údržbou verejných priestranstiev napr. kosenie, hrabanie, upra-

tovanie prostredníctvom vlastných pracovníkov
 ✓ Renovácia zanedbaných ihrísk a športových areálov vrátane areálu na ZŠ Majerníkova
 ✓ Spoluprácu športovcov s vedením mestskej časti s prednostným zameraním na deti a mládež, výberové konanie na riaditeľa KŠK
 ✓ Odstraňovanie reklamných zariadení na verejných priestranstvách v správe Karlovej Vsi
 ✓ Ak stavať, tak len nízko podlažné nájomné byty pre mladých a mladé rodiny, riešiť bývanie pre sociálne odkázaných a nie odpredávať obecné 

byty spriazneným osobám.
 ✓ Transparentný a spravodlivý grantový systém

Nebudem podporovať:
 x Plytvanie verejnými prostriedkami
 x Predaj pozemkov vo vlastníctve obce ani ostatného nehnuteľného majetku obce
 x Privatizáciu verejného priestoru prostredníctvom dlhodobých nájomných zmlúv
 x Výstavbu výškových budov v Karlovej Vsi



Naša Bratislava – Vaši ľudia
V Karlovej Vsi vytvorili nezávislí kandidáti jednotný blok
Počas októbra ste nás stretávali v uliciach Karlovej Vsi, kde sme si zbie- 
rali podpisy, aby sme mohli kandidovať ako nezávislí. Ako nezávislí kan-
didáti však nemáme právo do okrskových volebných komisií menovať 
svojich zástupcov. Tí by mali dohliadať na regulérny priebeh volieb. 
Toto právo majú len politické strany. Zároveň sme chceli nadviazať na 
úspešnú  spoluprácu v miestnom zastupiteľstve a zachovať vzájomnú 
podporu a súdržnosť s pánom Petrom Buzášom členom OKS. Svoju 
podporu vo voľbách nám ponúkli Zmena zdola, Občianska konzer-
vatívna strana a OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti. Vážia si prácu 
nezávislých poslancov a aktivistov v Karlovej Vsi tak, že podporili kan-
didátku, na ktorej je 22 nezávislých občianskych kandidátov a len jeden 
straník - člen Občianskej konzervatívnej strany pán Buzáš. Kandidáti na 
starostu a mestských poslancov použili svoje vyzbierané podpisy.

Zaviazali sme sa dodržiavať tieto princípy:

• Nulová tolerancia voči korupcii 

• Transparentné a efektívne nakladanie s majetkom obce

• Ochrana zdravia a životného prostredia obyvateľov

• Ochrana demokratických princípov a účasť verejnosti na rozhodo-
vacích procesoch

Našim cieľom je presadzovať politiku, v ktorej na prvom mieste stojí 
občan a nie zákulisné dohody politických strán a ich sponzorov.

Profily našich kandidátov a ich prácu nájdete na nasa-bratislava.sk

Vaši kandidáti

Verejný poriadok, bezpečnosť a doprava
Leví podiel na tom ako funguje doprava na území Karlovej Vsi majú predovšetkým rozhodnutia na úrovni hlavného 
mesta. Treba sa však vážne venovať aj tým problémom dopravy a poriadku, ktorých riešenia sú v možnostiach 
samosprávy Karlovej Vsi.
Poriadok sa začína čistotou. Chváliť sa ňou iste nemôžeme. Kandidáti sa 
pred každými voľbami uchyľujú k tomuto zrozumiteľnému a každému 
voličovi lahodiacemu posolstvu. Po voľbách ho však nedokážu do- 
tiahnuť do úspešnej realizácie. Upratovanie a údržba verejných 
priestranstiev je podľa nás jedna z oblastí, kde by sa dali najrýchlejšie 
a najefektívnejšie realizovať zmeny, ktoré môže zaznamenať každý oby-
vateľ Karlovej Vsi. Sú to činnosti, ktoré by mohli byť oveľa efektívnejšie 
vykonávané vo vlastnej réžii mestskej časti. Rovnakým spôsobom by 
mohla byť riešená aj údržba verejnej zelene a kosenie. Na vykonávanie 
týchto služieb dnes mestská časť uzatvára zmluvy s externými dodá-
vateľmi, ktoré sú podľa viacerých poslancov značne nehospodárne.

Pozornosť chceme venovať i mestskej hromadnej doprave, hoci nepat-
rí do kompetencie samosprávy Karlovej Vsi, ale hlavného mesta. Za 
vážny problém považujeme prestupovanie na križovatke Karloveská – 
Molecova. Dlhé roky tu ľudia márne čakajú na zásadnú zmenu. Budeme 
žiadať zjednodušenie prestupovania a jeho integráciu do jedného uzla. 
Chceli by sme presadiť v rozpočte mesta úpravu, aby sa urýchlene 
mohla začať príprava takéhoto projektu, ktorá by súčasne nadviazala 
na pripravovanú obnovu električkovej trate. V rámci nej je potrebné 
presadzovať i úpravy vedúce k zníženiu hlučnosti, ktorá  obťažuje ľudí 
na Karloveskej už dlhé roky. 

Chceme pripraviť návrh programu parkovacej politiky a predložiť ho 
na verejnú diskusiu. Prevažujúce názory z tejto diskusie budeme pre-
sadzovať do návrhu všeobecne záväzného nariadenia o prenájme 
a využívaní verejných priestranstiev. Za samozrejmosť považujeme 
uprednostnenie tých, ktorí majú trvalý pobyt v Karlovej Vsi a teda pris- 
pievajú do rozpočtu mesta platením daní.    

S ohľadom na veľký počet seniorov, osôb so zníženou pohyblivosťou 
a tiež rodičov s kočíkmi je nevyhnutná i zásadná obnova viacerých  
úsekov chodníkov a terénnych schodísk. Plánujeme pripraviť osem-
ročný program na celkové zvýšenie ich schodnosti a bezbariérovosti. 

Vo všetkých oblastiach chceme presadzovať významnú participáciu 
verejnosti. Želáme si, aby sa účasť obyvateľov na príprave a prijímaní 
rozhodnutí stala štandardnou súčasťou  samosprávy v Karlovej Vsi.

Ing. Vladimír Dulla
kandidát na poslanca  
miestneho a mestského 
zastupiteľstva



Máme radi lúku takú, aká je. 
Športoviská treba budovať inde.
V roku 2011 sa takmer 22 tisíc ľudí podpísalo pod petíciu za záchranu lúky nad Dlhými dielmi - Kráľovej hory pred 
hroziacou výstavbou. Až po trojročnom úsilí sa tento rok v júni podarilo naplniť hlavnú požiadavku petície. Mestskí 
poslanci konečne odsúhlasili zmenu územného plánu. Naša lúka má slúžiť výlučne na rekreáciu v prírodnom prostredí. 
Ledva sme však zažehnali jedno nebezpečenstvo, už sa na lúku valí druhé?

 Viacerí z kandidátov  na starostu Karlovej Vsi sa verejne vyjadrili, že 
na lúke treba “vybudovať športovú a relaxačnú zónu celomestského 
významu“, vraj niečo ako vlastnú Železnú studničku. O zámere vybudo-
vať na lúke ihriská hovorí verejne aj primátor. Kto si však takúto lúku 
želá?

Za tri roky sme spoznali množstvo ľudí, ktorí spolu s nami zachraňovali 
túto lokalitu, s viacerými sme stále v kontakte. Na Kráľovej hore sme 
každú voľnú chvíľu a často sa rozprávame s ľuďmi, ktorí sa sem tiež 
chodia  prechádzať, behať, bicyklovať, venčiť psov, opekať si, púšťať 
šarkany a podobne. Máme radi lúku, pretože je príjemným, pekným a 
rozľahlým kusom prírody nad rušným sídliskom. 

Nerozumieme, prečo je Kráľova hora stále v hľadáčiku niektorých poli-
tikov a nádejných politikov. Prečo stále na nej chcú niečo budovať? Ich 
pozornosť by sa mala sústrediť inde. Športoviská, ihriská a parkovacie 

miesta, bez ktorých by sa nová “Železná studnička” nezaobišla, treba 
budovať na karloveských sídliskách. Obyvatelia to potrebujú ako soľ.

Lúku, ktorá je súčasťou CHKO Malé Karpaty, by sme mali uchovať v jej 
prirodzenej súčasnej podobe. Ak lúka niečo potrebuje, tak je to sta-
rostlivosť o zeleň. Vlastník - mesto by mal zabezpečiť jej kosenie, aby 
postupne celkom nezarástla a tiež vykynoženie inváznych rastlín, ktoré 
vytláčajú pôvodné druhy. 

www.nasa-bratislava.sk

Mgr. Lívia Poláchová
kandidátka na poslankyňu  
miestneho zastupiteľstva

Ako na developerov?
Bratislava aj Petržalka potrebujú rozvoj. Ten však musí byť v súlade s potrebami obyvateľov, dopravnou obslužnosťou 
a charakterom územia. Developeri môžu byť cenným partnerom mesta a jeho obyvateľov, ak postupujú v súlade s 
verejným záujmom. Exemplárnym príkladom keď magistrát robil presný naopak v prospech developerov, v ne-
prospech verejného záujmu je kauza Kráľova hora.
Kauza Kráľova hora
Kráľova hora je lúka nad Karlovou Vsou  kde firma blízka J&T plánovala 
výstavbu, proti ktorej sa zdvihla vlna verejného odporu. Samospráva 
má celé spektrum nástrojov, ako vo verejnom záujme výstavbe zabrániť. 
Napríklad obmedziť dopravu, či vyhlásiť obstaranie územného plánu 
zóny. To je to dôvod, pre ktorý sa môže vyhlásiť stavebná uzávera. A 
následne zmeniť mestský Územný plán z výstavby v danej lokalite na 
zeleň. Developer by tak na pozemkoch stavať nemohol.

Nestalo sa tak. Naopak -  v Zmenách územného plánu č. 2 sa zmäkči-
li regulatívy, čím sa výstavba ešte uľahčila. Prijatým riešením sa stala 
zámena za niekoľkonásobne lukratívnejšie pozemky v iných mestských 
častiach, najmä Petržalke. Toto riešenie prináša absurdný výsledok, 
keď dôsledkom odporu verejnosti proti aktivitám developera - je  jeho 
niekoľkonásobný zisk.

Pre Petržalku má celá táto kauza ešte absurdnejšiu dohru. Magistrát 
„zrazu“ zistil, že v prospech firmy v júli zamenil aj pozemky, ktoré po-
trebuje pre budovanie Nosného systému MHD.  Časť z nich sa tak v sep-
tembri rozhodlo zameniť znova. Zamení sa však väčšia plocha, s tým že 
firma blízka JaT „uhradí rozdiel“ - 88 Eur za meter, čo je násobne nižšia 
cena, ako trhová v tej lokalite. Aj takto magistrát pracuje v prospech de-
veloperov, na úkor verejného záujmu.

Môže developer samosprávu žalovať?
Mesto nakoniec na Kráľovej hore urobilo to, čo malo na začiatku – už na 
vlastných pozemkoch zmenilo územný plán. Argumentom, prečo mes-
to nechcelo zmeniť Územný plán hneď, bola hrozba žalobou o náhradu 
škody zo strany developera. Už na prvý pohľad je táto logika absurd-
ná – samospráva zmeniť v Územnom pláne zeleň na výstavbu môže,  
naopak však nie? Pozrime sa však na právne stanoviská ktoré  
zastupiteľstvu predložil primátor.

Analýza zástupkyne petičného výboru stručne skonštatovala, že na 

vyvodenie zodpovednosti za škodu by muselo nastať porušenie záko-
na. Obec vykonávajúca svoju zákonnú pôsobnosť v oblasti územného 
plánovania tým zákon neporuší a teda akákoľvek žaloba o náhradu ško-
dy je právne irelevantná. Analýza právnikov mesta však pred žalobou 
varuje, hlavný argument opiera o konkrétne rozhodnutie Ústavného 
súdu, kde ten skutočne vyhovel nároku sťažovateľa v podobnej veci.

Zaujímavé to začína byť, keď si spomínané rozhodnutie súdu  skutočne 
nájdete a preštudujete. Hneď na začiatku stanoviska totiž Ústavný 
súd konštatuje, že v spomínanom prípade o ktorom rozhodoval „ne-
boli splnené zákonné podmienky... a náležitosti ustanovené zákonom 
o územnom plánovaní a stavebnom konaní.“  Teda presne to, čo ako 
podmienku pre úspešnú žalobu o náhradu škody uviedla právnička 
petičného výboru. Ak by mesto zákonne zmenilo Územný plán, žiadna 
žaloba by nehrozila!  Mestské zastupiteľstvo tak bolo zámerne zmanipu- 
lované. Ak by primátor predložil poslancom pravdivú právnu analýzu, 
pozemky v Petržalke by stále mohli byť vo vlastníctve mesta.

Toto je exemplárny príklad, ako politici namiesto využitia štandard-
ných a zákonných možností, ktoré majú hrajú v prospech develo- 
perov proti verejnému záujmu. Územné plánovanie je základným 
nástrojom samosprávy na reguláciu územia, stačí len aby politici 
tieto nástroje aj využívali. Vždy sa však hľadá riešenie, „prečo to 
nejde“ a ako uspokojiť developera. Nie “ako by to išlo.”

Martin Kugla
nezávislý kandidát do  mestského 
zastupiteľstvaza Petržalku



www.nasa-bratislava.sk

Každé euro je dôležité
Karlova Ves hospodári každoročne s rozpočtom takmer 9 miliónov Eur. Je to dosť vysoká suma na to, aby rozpočtovému 
hospodáreniu bola venovaná primeraná pozornosť ako miestneho zastupiteľstva, tak aj odbornej a občianskej 
verejnosti. Každé euro, ktoré mestská časť vynaloží, by malo byť použité efektívne, hospodárne a transparentne. 

Zásady a priority
Každoročné zostavovanie rozpočtu mestskej časti by malo vychádzať 
z určitých zásad dobrého hospodárenia a malo by sledovať priority, na 
ktorých bude širšia zhoda občanov, poslancov a starostu. 

Základnými zásadami by malo byť:

• Nezadlžovanie mestskej časti – zostavovanie vyrovnaného rozpočtu 
nielen na papieri  

• Nepredávanie obecného majetku a „neprejedanie“ výnosov z preda-
ja

• Šetrenie na prevádzke obce – najmä na miestnom úrade v admini- 
stratíve

• Preferovanie investícií do obecného majetku a infraštruktúry – do 
škôl, škôlok, ciest, chodníkov, ihrísk a pod. pred bežnou spotrebou 

• Využívanie transparentných foriem obstarávania externých dodá-
vateľov tovarov a služieb – najmä elektronických aukcií 

• Vytváranie pravidelnej rezervy z prebytku hospodárenia v rezervnom 
fonde na mimoriadne a nepredvídateľné udalosti v mestskej časti

• Zapojenie verejnosti do zostavovania priorít rozpočtu formou občian-
skej participácie

Myslím si, že aj keď názory môžu byť pestré, uvedené základné zásady 
by mali byť všeobecne akceptovateľné.  Vychádzajú totiž z osvedčených 
pravidiel akými sa riadime nielen vo väčšine domácností, ale aj v pod-
nikaní, či zamestnaní.  Som presvedčený, že uvedené zásady fungujú 
a ich dodržiavanie prináša z dlhodobého hľadiska nielen zdravé hos-
podárenie, ale aj viditeľné a merateľné výsledky v podobe efektivity 
verejných služieb, ktoré majú priamy vplyv na kvalitu života občanov v 
našej mestskej časti.

Priority rozpočtu môžu byť rôzne a môžu sa meniť v čase podľa ak-
tuálnych potrieb. Dobre zostavené priority sú základom pre dosiahnutie 
reálnych výsledkov. Ak je priorít priveľa, alebo sú nesprávne stanovené 
– výsledkom je situácia, kedy samospráva nedokáže prísť s efektívnymi 
riešeniami problémov občanov v reálnom čase. Dochádza k triešteniu 
síl a prostriedkov. Dobré zostavenie priorít si vyžaduje kvalifikovanú 
prácu miestneho úradu, dobrú komunikáciu a spoluprácu starostu a 
miestneho zastupiteľstva, ako aj aktívnu účasť občanov. Takáto zhoda 
by sa mala dosiahnuť minimálne na obdobie najbližších štyroch rokov. 
Neosobujem si právo určovať priority mestskej časti, ale ponúkam do 
diskusie aspoň nasledovné námety, ktoré považujem v Karlovej Vsi za 
aktuálne:

• Parkovanie a doprava 
• Školy, ihriská a športoviská
• Poriadok a čistota na verejných priestranstvách
• Zariadenie pre seniorov

Schválenie priorít mestskej časti a ich premietnutie do rozpočtov by sa 
nemalo stať „politickou“ otázkou. V Karlovej Vsi žijeme všetci a drvivá 
väčšina občanov nie je v žiadnej strane. Podľa toho by sme sa mali 
správať a tak postupovať.

JUDr. Branislav Záhradník
kandidát na poslanca 
miestneho zastupiteľstva

Takto vám to nik nepovie
V relácii TA3 šéf SIEŤ-e  okrem iného uviedol, že chce poraziť Smer a jeho kandidátov, že si v Bratislave neželá koalíciu 
s KDH, a že ich kandidátka na primátorku pani Kratochvílová rozumie Bratislave. Fajn! 

Nepovedal však, že Tatiana Kratochvílová je dlhoročná úradníčka 
bratislavského magistrátu a počas primátorovania člena KDH pána 
Ďurkovského bola jeho pravou rukou.

Rovnako zamlčal aj ďalšiu veľmi ťažko vysvetliteľnú skutočnosť, že SIEŤ 
pre komunálne voľby v Karlovej Vsi vytvorila koalíciu práve s týmto 
neželaným KDH. 

Ak pán Procházka chce v Karlovej Vsi skutočne poraziť kandidátku Sme-
ru Ivetu Hanulíkovú, tak postaviť proti nej ďalšieho kandidáta je pre ten-
to cieľ kontraproduktívne. Môže totiž len odobrať hlasy jedinej vážnej a 
relevantnej protikandidátke. 

Ak má byť v nastávajúcich komunálnych voľbách starostka Iveta  
Hanulíková porazená a odísť z úradu, kde radšej nikdy nemala byť,  
potom tvrdím, že jedinou reálnou alternatívou a protiváhou schopnou 
poraziť ju je kandidátka D. Čahojová. Každá iná voľba, každý hlas pre i- 
ného kandidáta znamená fakticky hlas pre doterajšiu starostku a zvyšu-
je jej šancu na ďalšie štyri  nehospodárne roky v starostovskom kresle.

Pravicová koalícia v Karlovej Vsi budí silné podozrenie, že je vytvorená 
účelovo. Slovami Michala Horského uznávaného politického odborní-

ka - pri týchto veľkých koalíciách pod heslom spájania sa pre občana 
si vždy treba položiť otázku, či sa nejedná o lobistické dohody, a či sa 
politické strany skutočne usilujú o dobro a blaho občanov alebo len o 
svoj vlastný hospodársky profit.

Dnes nie je v Karlovej Vsi na programe politická rivalita medzi tzv. pravi-
covou koalíciou a SMERom. Inak povedané skutočným súperom pre 
terajšiu starostku a jej stranu nie je tzv. pravicová koalícia. Veď SDKÚ a 
Smer sa už naučili v Karloveskom zastupiteľstve  veľmi dobre spolupra-
covať. Komunálne voľby 15. novembra 2014 rozhodnú o tom, či v Kar-
lovej Vsi budú občanov a ich záujmy zastupovať politické strany alebo 
nezávislí občianski kandidáti na čele s Dankou Čahojovou.

Mgr. Peter Buzáš
kandidát na poslanca 
miestneho zastupiteľstva



Ako rastú nezávislí kandidáti

to ľudia, ktorí sa predtým dobrovoľnícky an-
gažovali pri ochrane životného prostredia, v 
sociálnej práci, športe pre mládež a podobne. 
Alebo takí, ktorí sa ako občania snažili pre 
svoje okolie niečo dobré dosiahnuť, alebo 
niečomu zlému zabrániť, a na kompetent-
ných úradoch nepochodili. Rovnaký dôvod,  
negatívne skúseností s politikou politických 
strán a ich kandidátov, spôsobil rast popularity 
takýchto nezávislých kandidátov. Takto vznik-
la pred 4 rokmi aj v Karlovej Vsi občianska ini-
ciatíva Naša Bratislava, ktorej štyria poslanci 
teraz končia svoje prvé funkčné obdobie.

Relatívna úspešnosť a popularita označe-
nia „nezávislý kandidát“, a rastúce rozčaro-
vanie ľudí z politických strán, spôsobilo vznik 
nového druhu nezávislých kandidátov. Sú to 
ľudia, ktorí roky fungovali ako členovia poli-
tických strán, niektorí boli dokonca postupne 
vo viacerých, v závislosti od ich meniacej sa 
popularity, a teraz sa pár mesiacov pred voľba-
mi stali formálne nezávislými. Alebo takí, ktorí 
sa dosiaľ verejne neangažovali, do miestnych 
problémov nevidia, pár mesiacov pred voľba-
mi si prehlásili bydlisko z inej obce, či mesta, 
a zrazu kandidujú dokonca na starostu. Ako 
formálne nezávislí, a s podporou „tradičných“ 
strán, ktoré už v minulosti mnohých sklamali. 
Oproti takýmto už môžu byť fakticky nezávis-
lejší aj členovia niektorej malej strany, ktorá 
nenesie zodpovednosť za miestne zlé rozhod-
nutia a nezaplietla sa do žiadnych podozrivých 
kšeftov.

Aby to nezávislý poslanec a jeho potenciál-
ny volič nemal také ľahké, je tu ešte zákon, 

vyžadujúci aby každý nezávislý kandidát vo 
svojej obci či mestskej časti nazbieral mini-
málne 400 podpisov na petíciu o svojej kan-
didátke. Tento predpis má zabrániť tomu, 
aby nemohol hocikto, trebárs len zo zábavy 
kandidovať, aj keď to nemyslí vážne a nemá 
žiadne predpoklady. Dôsledok je však taký, že 
aj mnohí kvalitní kandidáti s tým majú prob-
lémy napriek množstvu úsilia a času, ktorý 
musia venovať zbieraniu podpisov. Jediným 
riešením je potom iba to, aby šli do volieb na 
kandidátke niektorej politickej strany. Takej 
ktorá následne bude rešpektovať ich  nezávis-
losť, a nebude vyžadovať stranícku disciplínu. 
Napríklad pri hlasovaniach, ktoré naplnia 
niekoho stranícku či súkromnú peňaženku za 
cenu poškodenia životného prostredia či iných 
záujmov obyčajných ľudí.

Na záver nezaškodí pripomenúť, že poslanci 
miestneho zastupiteľstva na rozdiel od parla-
mentných nedostávajú za výkon funkcie plat, 
ale robia to popri svojom civilnom zamest-
naní. Tí skutočne nezávislí sú nezávislí od 
straníckych centrál a záujmov, ale to či budú 
zvolení závisí od hlasov voličov.

Značka „nezávislý kandidát“ by dnes v prieskume popularity predbehla väčšinu politických strán. Je to 
logický dôsledok sklamania mnohých občanov z reálnej politiky, čiže správy verejných záležitostí, výkonu 
moci a fungovania nášho štátu. Vidno to najmä v komunálnej politike. Pre mnohých voličov bolo už pred 
4 rokmi najdôveryhodnejším znakom kvality to, že kandidát nie je členom žiadnej politickej strany. Pred 
tohtoročnými komunálnymi voľbami sa v Bratislave vynorilo toľko nezávislých kandidátov, že sa už treba 
naučiť medzi nimi rozlišovať.
Prvým kritériom je to, či a ako daný kandidát 
v minulosti vykonával politickú funkciu. Ak 
bol napríklad starostom či primátorom, tak 
je vo výhode, lebo sa môže pochváliť tým, čo 
už pre občanov vykonal. Tie veci, ktorými sa 
niektorí chvália, však nie sú na ich hodnotení 
najdôležitejšie. Riešenie dopravy, oprava scho-
dov, starostlivosť o školy, či výsadba zelene 
patria k ich slušne zaplateným pracovným po-
vinnostiam. Silvestrovský ohňostroj, atraktívni 
hostia na hodoch, nové električky, a zväčša ani 
pohostenie pre dôchodcov neplatia z vlast-
ného vrecka, ale z daní občanov. 

Na prvý pohľad menej zjavné, ale o to dôleži- 
tejšie je, nakoľko transparentne, efektívne a 
spravodlivo narábajú s obecným majetkom, 
ako sú nimi riadené miestne a štátne úrady 
ústretové voči občanom. Či podporujú, toleru-
jú alebo potierajú korupciu a klientelizmus. Či 
pri schvaľovaní územného plánu mesta a pri 
vydávaní územných rozhodnutí a stavebných 
povolení nekonajú ako keby boli závislí viac od 
„všimného“ developerov, než od obyčajných 
občanov, z ktorých daní žijú. Či verejný priestor 
vrátane zelene a kultúrnych pamiatok spravujú 
tak, aby dobre slúžil väčšine slušných občanov, 
alebo predovšetkým vyvolenej hŕstke zbohat-
líkov. Treba si tiež uvedomiť, že poslanci pri 
tom nemajú výkonné právomoci, ale v niek-
torých veciach môžu starostu usmerňovať, 
kontrolovať a napomáhať či brzdiť jeho dobré i 
zlé rozhodnutia.

Mnohoročné zlé skúsenosti motivovali niek-
torých občianskych aktivistov k tomu, aby 
sami vstúpili do komunálnej politiky. Často sú 
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Ing. Pavol  
Martinický
kandidát na po-
slanca miestneho  
zastupiteľstva
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